
RG.0012.1.1.2022 

Protokół Nr 9 /22 

z posiedzenia Komisji skarg, wniosków i petycji  

z dnia 25 stycznia 2022 r. 

W posiedzeniu udział wzięło 4 członków komisji, (Lista obecności w załączeniu) oraz Sekretarz 

Gminy – Jan Chomczuk, Wójt Gminy Narewka - J. Gołubowski. Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca 

Komisji p. W. Bondaruk, która przedstawiła zaproponowany porządek obrad, tj.   

Porządek dzienny posiedzenia: 

1. Rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy Narewka dotyczącej przeprowadzenia naboru na 

stanowisko Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Narewce. 

2. Rozpatrzenie petycji Fundacji im. Nikola Tesli w sprawie „zwołania nadzwyczajnego 

posiedzenia Rad Miejskich i Gminnych w Polsce w obliczu zaistnienia Stanu 

Kryzysowego w celu uchwalenia uchwał umożliwiających podjęcie działań 

ratowniczych”. 

3. Wolne wnioski. 

 

Do punktu 1-go. Rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy Narewka dotyczącej 

przeprowadzenia naboru na stanowisko Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w 

Narewce. 

W. Bondaruk przedstawiła skargę dotycząca przeprowadzenia naboru na stanowisko 

Zastępcy Kierownika USC w Narewce i opinię radcy prawnego w tym zakresie (W załączeniu). 

W posiedzeniu Komisji udział wzięła Pani E. D. – skarżąca, która omówiła przedmiot złożonej 

skargi. Po jej wysłuchaniu głos zabrał J. Chomczuk Sekretarz Gminy będący jednocześnie 

Przewodniczącym komisji rekrutacyjnej, który przedstawił procedurę związaną z pracą 

Komisji Konkursowej oraz sposób rozpatrywania złożonej oferty w ramach ogłoszonego 

konkursu. Po wysłuchaniu stron, Komisja poparła stanowisko komisji rekrutacyjnej, 

wskazujące, iż posiadane przez skarżącą wykształcenie nie potwierdza spełniania wymogu 

określonego w rozumieniu art. 8 ust. 1 pkt 3) lit. a) ustawy Prawo o aktach stanu cywilnego 

dotyczącego posiadania dyplomu wyższych studiów administracyjnych potwierdzającego 

uzyskanie tytułu zawodowego magistra. Jednocześnie Komisja podkreśliła, że z cytowanego 

przepisu literalnie wynika, iż dyplom ukończenia studiów administracyjnych (lub 

prawniczych) ma potwierdzać uzyskanie tytułu magistra, a nie jakiegokolwiek innego 

kierunku studiów. W związku z tym Komisja przy 4 głosach "za" zarekomendowała uznanie 



skargi jako niezasadnej. Następnie Komisja przygotowała opinię w tej sprawie celem jej 

przedstawienia na najbliższej sesji. (Opinia w załączeniu) 

Do punktu 1-go. Rozpatrzenie petycji Fundacji im. Nikola Tesli w sprawie „zwołania 

nadzwyczajnego posiedzenia Rad Miejskich i Gminnych w Polsce w obliczu zaistnienia 

Stanu Kryzysowego w celu uchwalenia uchwał umożliwiających podjęcie działań 

ratowniczych” . 

W. Bondaruk przedstawiła petycję Fundacji im. Nikoli Tesli w sprawie „zwołania 

nadzwyczajnego posiedzenia …(jw.)”.  W toku dyskusji Komisja ustaliła, że organy stanowiące 

samorządu terytorialnego działają na podstawie i w granicach obowiązującego prawa, a 

realizacja postulatów zawartych w petycji naruszałaby przepisy obowiązującego prawa 

dotyczącego trwającej pandemii koronowirusa. Komisja podkreśliła, że Rada może 

podejmować uchwały tylko w granicach zadań gminy, a zatem w sprawach publicznych 

o znaczeniu lokalnym, niezastrzeżonych ustawami na rzecz innych podmiotów. Jednocześnie 

Komisja podkreśliła, że powszechną wiedzą na dzień dzisiejszy jest fakt, że szczepienia na 

chorobę COVID-19 wywołaną przez wirus SARS-COV-2 mają charakter dobrowolny. 

Szczepienia przeciwko SARS-CoV-2 są indywidualną decyzją każdego Obywatela 

Rzeczypospolitej Polskiej, w tym mieszkańca Gminy Narewka, a Rada Gminy nie jest władna 

w tym zakresie. W związku z tym Komisja przy 4 głosach „za” zaopiniowała petycję za 

nie zasługującą na pozytywne rozpatrzenie z uwagi na jej niezgodność z powszechnie 

obowiązującym prawem i nieuwzględnienie postulatów zgłoszonych w treści w/w petycji. 

(Opinia w załączeniu)  

Do punktu 3-go. Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach Komisja podejmowała temat powstania żłobka na terenie gminy 

Narewka, funkcjonowania Ośrodka Zdrowia w Siemianówce, sytuacji związanej z niszczeniem dróg w 

związku z budową zapory na granicy polsko – białoruskiej.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

Przewodnicząca Komisji  

     Wioletta Bondaruk 

 

 


